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علی اکبر صالحی گفته: " گامهای ایران خلاف برجام نیست؛ الان میتوانیم UF6 را تولید کنیم و کارخانه نطنز مجدد راهاندازی

میشود ".

قدم اولیه در راستای اجرای دستورات رهبر انقلاب برداشته شده است؛ 

رییس سازمان انرژی اتمی گفت: همزمانی تحریم و اجرای برجام غیرممکن است و این برای ما یک اصل است. به گزارش
اسپاداناخبر، علی اکبر صالحی در کنفرانسی خبری یک روز بعد از دستور مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه سازمان انرژی اتمی

سریعاً مقدمات رسیدن به ۱۹۰ هزار سو را در چارچوب برجام فراهم کند، با اشاره به التزام ایران به تعهداتش طبق برجام
اظهار کرد: این اصل برای ما همواره در سازمان مدنظر بوده است. قبل از برجام توافق پادمان را انجام می دادیم و بعد از آن

پروتکل الحاقی و تعهدات برجامی هم اضافه شدند. اصل دیگر این است که فعالیت های هسته ای ایران صلح آمیز است و
مبنای آن هم فتوای رهبری است و هیچ گاه از این اصل منحرف نشده و نمی شویم. اصل دیگر این است که سازمان دو هدف

عمده تامین برق هسته ای و سوخت نیروگاه های هسته ای را دنبال می کند. وی گفت: فناوری هسته ای به لحاظ افکار عمومی
ظرفیت و استفاده دوگانه صلح آمیز و غیرصلح آمیز دارد، اما غرب سعی دارد این فناوری را برای ما تبدیل به نقطه ضعف کند.

کشوری که این فناوری را در اختیار دارد یعنی از استانداردهای بالایی به لحاظ صنعتی برخوردار است و از این رو سعی دارند
بگویند کشور ما نفت خیز است پس چرا باید دنبال انرژی هسته ای باشید. صالحی ادامه داد: متاسفانه برخیها هم در

تحلیلهایشان این مطلب را در داخل بازتاب میدهند اما معتقدم عزیزان بهتر است از منظر علمی به این مساله بپردازند. ما
نباید اجازه دهیم این دستاورد که نقطه قوت ماست به نقطه ضعف تبدیل شود. صالحی با تاکید بر سخنان رهبری که ما به

برجامی که تعهد کردیم، عمل میکنیم و برجام معیوب را نمیپذیریم، اظهار کرد: این موضوع جدی ماست. وی در ادامه
تصریح کرد: سازمان انرژی اتمی باید به گونهای عمل می کرد که زمان را از دست ندهد، در روند مذاکرات رهبری دائم

میگفتند به طرف مقابل نمیتوان اعتماد کرد. اگر بدعهدی کردند و به قبل از برجام برگشتیم جایگاهمان همان جایگاه قبلی
نباشد و از این رو سازمان در طول مذاکرات فعالیتهای زیرساختی وسیعی را در چارچوب پادمانی شروع کرد که اگر در زمان

عادی عمل میکردیم در چند سال آینده محقق میشد اما با حمایت دولت، فرزندان این مرز و بوم عمل کردند. از جمله زیر
ساخت برق سایت نطنز که برای شرایط و اهداف بلندمدت آن کافی نبود ولی با سرعت کار کردیم و الان برای چند صد هزار
سو این زیرساخت آماده است. رییس سازمان انرژی اتمی با اشاره به واحد اختلاط که در ۲۰ فروردین با دستور رییسجمهور
رونمایی شد، گفت: این یک واحد عظیم در نطنز است که ما کار ساخت آن را انجام دادیم. همچنین کار دیگری در نطنز انجام
گرفت که مرکز مونتاژ سانتریفیوژهای جدید است و ما برای ساخت این سانتریفیوژها نیاز داشتیم تاسیساتی فراهم کنیم و در

آن بهترین تجهیزات اندازهگیری و تجهیزاتی دیگر و مکانی برای مونتاژ سانتریفوژهای جدید ایجاد شد که اگر قرار بود طبق روال
عادی این مرکز ساخته شود شش سال به طول میانجامید. صالحی خطاب به کشورهای غربی و آمریکا، گفت: اراده ملت ما

را نیازمایید، آزموده را آزمودن خطاست. بارها اراده ملت ایران آزموده شده چه در جنگ تحمیلی که جنگ استکبار جهانی و غرب
و شرق علیه ایران بود و چه بعد از آن، اما دیدید ملت با اراده ایران چگونه توانسته در مقابل این جنگ ایستادگی کند و الان

شاهد قدرت ایران در منطقه هستید. معاون رییسجمهور تاکید کرد: ما در مدت اجرای برجام زمان را از دست ندادیم و برای
بازگشتپذیری چنانچه برجام بر هم بخورد، در حوزههای وسیعی قدم برخواهیم داشت و شرایط دیگری خواهد بود. من

امیدوارم هیچگاه به آن شرایط برنگردیم چون برجام را در راستای منافع کشور، منطقه و جامعه جهانی میبینیم و یکی از
عوامل حمایتی مهم اناپیتی است که در صورت فرو ریختن آن خیلی چیزها عوض خواهد شد. صالحی تاکید کرد: سازمان

انرژی اتمی برای همه سناریوها از قبل خود را آماده کرده است. ما ظرفیتهای گوناگونی از جمله ”تست لوپ“ برای تست
سوختهای مدنظر در شرایط واقعی را ایجاد کردیم. رییس سازمان انرژی اتمی با اشاره به جلسه هفته گذشته هیات نظارت

بر برجام، اظهار کرد: در این جلسه آخرین شرایط و تصمیمات مرور شد و بعد از جلسه توصیههایی به نهادها و ارگانهای
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مختلف از جمله سازمان انرژی اتمی و وزارت خارجه ارائه شد. ما سناریوهای مختلفی را در طول زمان برای شرایط مختلف
مدنظر قرار دادهایم و پیشنهاداتی را به مقامات مربوطه ارائه کردیم و تصمیماتی در جلسه آخر گرفته شد که این تصمیمات

چند روز پیش از سوی رییسجمهور به سازمان ابلاغ شد. در همین راستا نامهای را روز دوشنبه تحویل آژانس دادیم که درباره
آغاز برخی فعالیتهاست و آنگونه که سفیر ما در وین اعلام کردند این نامه به آژانس دیروز تحویل شده است بنابرای ما قدم

اولیه را در راستای اجرای دستورات مقام معظم رهبری انجام دادیم. وی ادامه داد: البته اقدامات لازم روی زمین را آغاز
کردیم و اگر شرایط ایجاب کند در نطنز از مرکز تولید سانتریفیوژهای جدید که واقعا از افتخارات سازمان انرژی اتمی است،
بازدید و از آنجا با مردم انشاءاالله صحبت میکنم. معاون رییسجمهور در ادامه این کنفرانس خبری به سوالات خبرنگاران نیز

پاسخ داد. صالحی در پاسخ به اینکه ممکن است کشورهای اروپایی و کشورهای غربی با اقدامات ایران مخالفت کنند و آیا این
اقدامات خلاف برجام نیست؟ اظهار کرد: گامهای ما خلاف برجام نیست. ما برجام را میشناسیم، ما کارخانه تبدیل اورانیوم را

در اختیار داریم اما از آنجایی که اورانیوم طبیعی قبلا نداشتیم این کارخانه متوقف بود، اما بعد از برجام ۴۰۰ تن از اورانیوم
طبیعی در اختیارمان قرار گرفت و الان میتوانیم UF6 را تولید کنیم و کارخانه مجدد راهاندازی میشود. ما سعی داریم با

راهاندازی این کارخانه ابتدا معایب آن را برطرف کنیم و آن را بهسازی کنیم و این خلاف برجام نیست.

[1] برجامبرچسب ها: 
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